
Referat af skolebestyrelsesmøde 10. april 17.00-18.30 – Sindal Skole - personalerummet 

Mødeleder: Anette Afbud fra: Niels, Mette, Anton (kommer senere).  Øvrige deltagere: Pernille 

 Emne  Hvem Hvad skal vi udrette?  

 

Forbere-

delse/ 

proces 

Tid Referat 

1. Generelle 

orienteringer 

Lars   15 Erhvervsmesse i Sindal i dag med ca. 25 lokale 
erhvervsdrivende. Dejligt med god opbakning fra de lokale 
virksomheder. 
Planen er, at det kommunale skoletjenestetilbud English 
House indrettes i to nuværende lokaler i Sindal, som 
ombygges og istandsættes for kommunale midler. Det er 
planen, at det åbner til starten af næste skoleår. 
 
BFU udvalget beslutter i maj, hvordan de 2,7 mio. kr. årligt til 
styrkelse af klassefællesskaber udmøntes i Hjørring 
Kommune. Der lægges op til, at der etableres et korps af 
fagpersoner med bl.a. specialpædagogiske kompetencer, som 
vi i hvert distrikt får til rådighed i et antal dage om ugen.  
 
Proces vedr. tilpasning af personale til næste skoleår er i gang. 
Det forventes at være afklaret i slutningen af april.  
 
Grundet varslede ændringer af køreplaner med virkning fra 
december 2024 er ledelsen i dialog med forvaltningen vedr. 
mulige ændringer af ringetider.  
 
Der har igennem en periode været netværksudfordringer, 
især i Sindal. IT-afdelingen, der har ansvaret for at netværket 
fungerer, arbejder på sagen.  

2. Dialogmøde 11. 

marts 

Anton/C
hristian/ 
Lars 

Orientering fra dialogmødet 11. 
marts med BFU-udvalget 

 5 Kort orientering fra Lars og Christian. Emnerne var 
”SkoleCenter Hirtshals som fyrtårn for praksisnær 
undervisning”, ”styrkelse af klassefællesskabet” samt dialog 
omkring rammer for skoleindskrivning og klassedannelse i 
Hjørring By. 
 



3. Ny aftale om 

folkeskolen 

Lars Lars orienterer om 
hovedpunkterne i ny aftale om 
folkeskolen. 

Indhold: 

Aftale mellem regeringen 
(Socialdemokratiet, Venstre og 
Moderaterne) og Liberal Alliance, 
Det Konservative Folkeparti, 
Radikale Venstre og Dansk 
Folkeparti om folkeskolens 
kvalitetsprogram – frihed og 
fordybelse (uvm.dk) 

Ikrafttræden: 

Faktaark: Oversigt over, hvornår 
initiativer i Aftale om folkeskolens 
kvalitetsprogram træder i kraft 
(uvm.dk) 

 20 Lars orienterede om elementerne i den nye aftale og viste en 
oversigt over, hvornår de forskellige ting træder i kraft. 
 
Vi kommer til at arbejde videre med de enkelte elementer.  

4. Tema om 

elevtals-udvikling 

 Pernille og Lars er dykket ned i 

elevtalsudviklingen i Sindal 

Skolecenter.  

Dette er også en del af 

skoleudviklingssamtalen 

efterfølgende. 

Bestyrelse orienteres og kommer 

med input til punktet.  

 30 Lars fremlagde en analyse af elevtalsudviklingen de seneste år 
i Sindal Skolecenter. 
 
Generelt har den største udfordring været faldende børnetal i 
distriktet. Tidligere undersøgelser viser, at dem, der ikke 
vælger vores skoler ved skolestart bor meget tæt på en 
tidligere folkeskole, der nu er friskole. 
 
Der er en opmærksomhed på overgangen fra 6. til 7. årgang, 
hvor der de seneste 2 år har været et fald i elevtal. 
Bestyrelsen anbefaler, at vi sætter fokus på dette fremover og 
overvejer muligheder for en udvidet brobygning og kendskab 
til Sindals overbygning (7. – 9. årgang).  
 
Temaet er desuden en del af skoleudviklingssamtale, som 
finder sted umiddelbart efter skolebestyrelsesmødet  

https://www.uvm.dk/-/media/filer/uvm/aktuelt/pdf24/mar/240320-aftale-om-folkeskolens-kvalitetsprogram-%E2%80%93-frihed-og-fordybelse.pdf
https://www.uvm.dk/-/media/filer/uvm/aktuelt/pdf24/mar/240320-aftale-om-folkeskolens-kvalitetsprogram-%E2%80%93-frihed-og-fordybelse.pdf
https://www.uvm.dk/-/media/filer/uvm/aktuelt/pdf24/mar/240320-aftale-om-folkeskolens-kvalitetsprogram-%E2%80%93-frihed-og-fordybelse.pdf
https://www.uvm.dk/-/media/filer/uvm/aktuelt/pdf24/mar/240320-aftale-om-folkeskolens-kvalitetsprogram-%E2%80%93-frihed-og-fordybelse.pdf
https://www.uvm.dk/-/media/filer/uvm/aktuelt/pdf24/mar/240320-aftale-om-folkeskolens-kvalitetsprogram-%E2%80%93-frihed-og-fordybelse.pdf
https://www.uvm.dk/-/media/filer/uvm/aktuelt/pdf24/mar/240320-aftale-om-folkeskolens-kvalitetsprogram-%E2%80%93-frihed-og-fordybelse.pdf
https://www.uvm.dk/-/media/filer/uvm/aktuelt/pdf24/mar/240320-aftale-om-folkeskolens-kvalitetsprogram-%E2%80%93-frihed-og-fordybelse.pdf
https://www.uvm.dk/-/media/filer/uvm/aktuelt/pdf24/mar/240320-aftale-om-folkeskolens-kvalitetsprogram-%E2%80%93-frihed-og-fordybelse.pdf
https://www.uvm.dk/-/media/filer/uvm/aktuelt/pdf24/mar/240320-faktaark-over-ikrafttraedelse-af-de-forskellige-initiativer.pdf
https://www.uvm.dk/-/media/filer/uvm/aktuelt/pdf24/mar/240320-faktaark-over-ikrafttraedelse-af-de-forskellige-initiativer.pdf
https://www.uvm.dk/-/media/filer/uvm/aktuelt/pdf24/mar/240320-faktaark-over-ikrafttraedelse-af-de-forskellige-initiativer.pdf
https://www.uvm.dk/-/media/filer/uvm/aktuelt/pdf24/mar/240320-faktaark-over-ikrafttraedelse-af-de-forskellige-initiativer.pdf


 

5. Mødeplan for 24-

25 

 Forslag vedlagt som bilag  10 Mødeplan godkendt.  
Lars indkalder i Outlook 

6. Evt.    10 Til næste møde i juni overvejes det, om bestyrelsen fortsat 

ønsker et medlemskab af Skole og Forældre. Det sættes på 

som et punkt.  

Stor ros til Sindal Skole i forbindelse med overnatning af 

håndboldspillere til Soldal Cup. 


